
Coordinació Districtes

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 4

Núm.: 1/2022
Caràcter
:

ORDINARI

Data: 15 de marc de 2022
Horari: De 18.30h a 20.45h
Lloc: Centre Cívic Maria Aurèlia Capmany

Hi assisteixen:
Jennifer Ramírez Porras Presidenta
Carles Massallé  Bainad Representant Grup municipal ERC-MES
Maria Teresa Salvo Rifá Representant Grup municipal Junts per Terrassa
Jose Antonio Jurado Aljama Representant Grup municipal Tot per Terrassa
Cristina Santos Janeiro Representant Grup Municipal PSC
Xavier Carrobé Capella Representant AP Sector Vista Alegre de Terrassa
Miquel Losada Férriz Representant AV Roc Blanc
Pere Macià Sabaté Representant AV La Maurina
Diego López Sánchez Representant suplent AV Can Palet de Vista Alegre
Mª Amparo Santamaria Tejada Representant suplent AV Les Martines
Miquel Armengol Barniol Representant Comunitat educativa secundària
Francisco Matilla López Representant suplent AS d'entitats de gent gran
Yolanda Gomez Linares Representant Suplent Plataforma x La Maurina

Eva Herrandiz Veïna del Districte 4
Amaya Ologaray Veïna del Districte 4
Membres excusats:

Daniel Utges Mampel
Vicepresident i Representant AV Can Palet de Vista 
Alegre

Esther Nosas Buenacasa Representant AV Ca n’Aurell
Gregorio Ramírez Cañada Representant AV La Cogullada
Eduardo Mendez Rodríguez Representant Associació Comerciants 
Mónica Rodríguez Alonso Representant AS d'entitats culturals

Membres absents:
José Ramón Plaza Rodríguez Representant AS d’entitats esportives
Juan Navajas Morales Representant Grup municipal Ciutadans
Maria Sofia Camilo Gómez Representant AV Torrent de les Carbonelles
Francisco Vera Granados Representant Plataforma x La Maurina
Mariona Rierola Carré Associació comerciants 
Carmen Roldán Zambrana Representant AS d'entitats culturals
Leonor Arcos Maldonado Representant AS d'entitats culturals
Daniel Través Cruz Veí barri Can Palet de Vista Alegre
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Natividad Sánchez Lara Representant AS d'entitats capacitats diverses
Isabel Fuentes Carmona Veïna barri La Maurina
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També hi assisteixen:
Marc Major INDIC

Mercè Soler
Directora de Serveis de polítiques d'igualtat i qualitat 
democràtica 

Manuel Garcia Aragón Tecnic/a de gestio A/B 
Cristina Álvarez Guerrero Responsable tècnics/ques coordinadors/es de districte
Mª Ángeles Bejarano Trujillo Secretària

Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 14 de desembre de 2021
2. Construcció col·lectiva de les propostes del procés participatiu "Amb tu, millorem
els barris. Per una ciutat saludable"
3. Informacions de Presidència
4. Precs i preguntes
5. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

La Presidència informa que l'Ajuntament de Terrassa ha subscrit dues declaracions
relacionades amb la invasió d'Ucraïna, una promoguda des de del Fons Català de
Cooperació  al  Desenvolupament  i  la  Xarxa d'alcaldes  i  alcaldesses  per  la  Pau de
Catalunya, i l'altra que ha estat consensuada entre tots els Grups Polítics Municipals a
l'Ajuntament de Terrassa.

"Els Grups Polítics Municipals a l'Ajuntament de Terrassa hem seguit amb creixent

preocupació, les darreres setmanes, l'evolució de la situació a Ucraïna, en el context

d'una crisi internacional que previsiblement tindrà dimensions i efectes considerables

en un futur proper i a mig i llarg termini.

L'inici de la guerra per part de les forces armades de Rússia obre un nou escenari din-

tre del conflicte que s'ha anat agreujant els darrers anys, especialment als territoris del

Donbàs.

Per tot això, ens adrecem a la ciutadania per tal de manifestar públicament el nostre

posicionament:

PRIMER.- Expressar la solidaritat de la ciutat de Terrassa amb tota la població d'Ucraï-

na així com també, molt especialment, amb els terrassencs i terrassenques d'origen

ucraïnès, en aquests moments d'incertesa i de dolor marcats per l'inici d'una guerra

que no té cap mena de justificació ni de sentit.

SEGON.- Refermar el compromís profund de Terrassa amb la pau, el diàleg, el res-

pecte i els drets humans com a valors fonamentals de la nostra societat i molt especi-

alment d'Europa, ja sigui en moments d'estabilitat o de crisi.
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TERCER.- Reiterar, una vegada més, en relació a aquest i qualsevol altre conflicte,

que la guerra i l'ús de la violència, en totes les seves formes, no genera altra cosa que

dolor, injustícia i pèrdues de tota mena.

QUART.- Manifestar la nostra esperança en l'efectivitat de les mesures pacífiques i

proporcionals de resposta internacional, així com en la diplomàcia i en el paper de les

organitzacions internacionals, per tal de reconduir el conflicte cap a àmbits de diàleg i

negociació.

CINQUÈ.- Posar a disposició l’Ajuntament de Terrassa al Govern de la Generalitat de
Catalunya per acollir refugiats de nacionalitat ucraïnesa.

A la web municipal (www.terrassa.cat/conflicte-ucraina) trobareu informació actualitza-

da sobre les campanyes del conflicte d'Ucraïna, podeu expressar els vostres dubtes

sobre el tema i oferir  també la vostra ajuda o col·laboració mitjançant un formulari.

1. Aprovació de l'acta del Consell Municipal del dia 14 de desembre de 2021

Obre la  sessió  la  presidenta  del  consell,  Sra.  Jennifer  Ramírez  Porras  i  dona  les
gràcies a tots els consellers per la seva assistència. Introdueix el primer punt de l'ordre
del dia. Pregunta als consellers si hi ha alguna esmena a l'acta de l'anterior consell.
Com que no n'hi ha cap, s'aprova l'acta.

2.  Construcció  col.lectiva  de  les  propostes  del  procés  participatiu  "Amb  tu,
millorem la vida del barri. Per una ciutat saludable"

Pren la paraula la Sra. Jennifer Ramírez i recorda que l’Ajuntament va posar en marxa
aquest nou procès participatiu per implicar la ciutadania i a les entitats en la millora de
la vida dels barris per tal d’aconseguir una ciutat més saludable entre totes, aportant
noves  propostes  i  idees.  L’objectiu  de  la  sessió  d’avui  és  treballar  la  construcció
col.lectiva  i  la  priorització  de  les  propostes  a  la  seu del  Consell  que elevaran  les
propostes  al  Govern  Municipal  per  a  la  seva  valoració  i  incorporació  en  els
pressupostos municipals.

Pren la paraula el Sr. José Antonio Jurado i demana l'abstenció dels grups polítics en
aquest procès participatiu.

La Presidència cedeix la paraula a la Sr. Mª Ángeles Bejarano que dona la benvinguda
a la Sra. Eva Hernandiz, proponent que a l’anterior consell no va poder venir.

Continua la  Sra.  Mª Ángeles  Bejarano dient  que els  14 de desembre es va fer  la
presentació  de  les  propostes  presentades  que  passaven  a  la  fase  de  construcció
col.lectiva, tant de ciutat com de districte, amb un total de 7 propostes de ciutat i 11 de
districte.

La Sra. Mª Ángeles Bejarano llegeix el document que s’ha preparat des de el Servei de
Salut Comunitària que recollia les aportacions de la dinàmica «Que és per a tu un barri
saludable». Les aportacions del Districte 4 juntament amb les de la resta de consell
municipals s’han enviat als diferents serveis municipals implicats i durant aquest dos
mesos les han estat treballant per aportar la seva visió, puntualitzar alguns aspectes
així  com  aclarir  alguns  punts.  Avui  toca  abordar  la  fase  3,  la  presentació  i  la
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construcció col.lectiva i la priorització de les propostes. Per tant, s’hauran de treballar,
transformar  i  unificar  les  propostes  del  districte  i  prioritzar-les  per  traslladar-les  a
l’equip de govern.

Per canalitzar aquest procés. L’Ajuntament de Terrassa, des del Servei de Qualitat
Democràtica, ha contractat a l’empresa INDIC que procedix a dur a terme la dinàmica.
(Annex 1)

3. Informacions de Presidència

La Sra. Jennifer Ramírez explica la previsió de calendaris de les Festes Majors de
barri del Districte 4.

- 28 i 29 de maig Ca n’Aurell i La Maurina

- 11 i 12 de juny Les Martines

- 8, 9 i 10 de juliol La Cogullada

- 16 i 17 de juliol Can Palet de Vista Alegre

- 16, 17 i 18 de setembre Roc Blanc

Al setembre, però encara per determinar, es farà la Festa Major de Les Carbonelles.

Per altra banda, informa que l’actual vicepresident,  el Sr.  Daniel  Utges es dona de
baixa del CMD4 i per tant al proper consell s’haurà d’escollir una nova vicepresidència

La Presidència dona resposta a les preguntes formulades a l’anterior consell:

És possible que un Conseller representi al Consell Municipal de Districte a vàri-
es entitats diferents? És possible que es pugui anar al Consell en representació
d'una altre entitat amb la conformitat o document d'aquesta altre entitat confor-
me dóna permís?

Tal com va apuntar el Sr. Pere Macià, el reglament no regula de forma expressa limita-
cions a la delegació de la representativitat de les entitats (la representativitat d’una en-
titat es pugui delegar en una altra) hem de tenir present que el Reglament de Participa-
ció Ciutadana, és una eina que es formula per millorar la qualitat democràtica a la pre-
sa de decisions municipals i on s’estableixen els mecanismes de participació política i
social de la ciutadania.

L’objectiu és que la participació ciutadana sigui inclusiva i accessible per a tothom per
tal d'assolir la major qualitat democràtica de la nostra ciutat en la presa de decisions. 

La presa de decisions democràtica dels consells municipals de districte la configura
cadascun dels vots de les entitats representades i entenem que el vot es indelegable,
en aplicació de l'article 99 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats
locals, que regula expressament que el vot dels regidors (en el nostre cas dels repre-
sentants de les entitats) és personal i indelegable,

Per tot això i atès que l’ajuntament té l’obligació legal de vetllar i garantir la participació
ciutadana amb capacitat decisòria segons l'establert a l’article 2 del ROM, considerem
que aquest consell ha de garantir el major nombre de participants reals, no amb dele-
gació, per tal de facilitar i garantir la més amplia participació de tota la ciutadania en la
vida local, manifestació de la qualitat democràtica institucional, tal com així es manifes-
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ten i ho indiquen l’article 154 del Text refós del règim local i l’article 69 de la Llei de ba-
ses del règim local.

Hi ha prevista alguna inversió al Parc de Sant Jordi i en concret a l'amfiteatre
que està molt malmès? 

L'amfiteatre és un equipament municipal que fa molts de temps que està en desús i
que el seu estat de degradació actual fa inviable qualsevol actuació de manteniment
que  no  sigui  una  intervenció  més  complerta  i  assolint  les  mesures  i  condicions
mínimes d'accessibilitat. Actualment al pressupost d'inversions del proper any no s'ha
previst cap actuació en aquest equipament.

4. Precs i preguntes

Pren la paraula el Sr. Pere Macià i mostra el seu malestar per la falta d’informació
sobre les subvencions de dinamització. Explica que només han tingut deu dies des de
el moment que es van assabentar de la convocatòria per a aquestes subvencions i que
van dubtar si presentar-les. Finalment es van reunir la majoria d’entitats del districte i
van decidir presentar la sol.licitud. Es farà una riuada d’activitats. L’any passat van ser
4 o 5 i aquest any es proposen 8 activitats entre els diferents barris del Districte. L’AV
Roc Blanc farà els Sketchers,  l’associació DAUS faran una desfilada de moda, Ca
n’Aurell farà una activitat de patrocini del comerç a travès de google maps. L’AV La
Maurina  farà  una  bicicletada  dirigida  a  conèixer  el  comerç  del  districte,  L’AV  Les
Martines farà una camina per l’anella verda del districte, l’AV la Cogullada farà una
visita a la part subterrània del Convent de Les Carmelites i la Ciutat de la Justícia, Som
Maurina,  Baluk,  Castellers  i  Diables  de  la  Maurina  faran  una  activitat  de  cultura
popular. Demana, que al mes de desembre, es recordi a les entitats que al mes de
febrer s’obren les subvencions de dinamització.

Pren la  paraula  la  Sra.  Mª Amparo Santamaría i  demana una eina per  a que les
entitats i associacions puguin calanderitzar tots aquests temes i les posi a totes en
comunicació.

El Sr. Pere Macià ha fet arribar les següents preguntes a travès de la bustia de la
secretaria del CMD4:

1-Segons comunicat que rebem fa uns dies, s'ha procedit  a la tala d'un arbre, a la

plaça de la Maurina, per estar mort. A causa de la quantitat d'arbres morts, talats o

desapareguts. podríem saber quin és el cens d'arbres al districte 4? és possible saber-

ho per barris? i dels que s'han mort, talat o han desaparegut, tenim un cens? Es pot

saber, també, per barris?
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2-A l'edifici de l'antic col·legi públic Germans Amat, entre altres entitats, estava ocupat

per  la  CEAT (Coordinadora  d'entitats  andaluses  de Terrassa).  Ara  mateix,  segons

sembla,  aquesta  entitat  ja  no  hi  és.  Alguns  dels  veïns  i  veïnes  de  la  zona,  ens

pregunten si podem saber quin ús es donarà a la part de l'edifici que ocupava aquesta

entitat.

3-Ens arriben queixes veïnals de la deficient atenció a l'oficina de l'OAC situada al

centre cívic Maria Aurelia campmany. Diverses queixes de la poca col·laboració per

ajudar, sobretot la gent gran, per facilitar les coses o documentacions diverses. Per

exemple, gent gran amb problemes o sense coneixements d'informàtica que no se'ls

ajuda en tràmits tan senzills com el fraccionament de rebuts diverses vegades.

4-L'associació  de veïns  i  veïnes de la  Maurina continuem amb les  campanyes de

conscienciació sobre la recollida d'excrements i dilució d'orins de gossos als nostres

carrers.  Volem  proposar  a  l'ajuntament  de  Terrassa  que  iniciï  una  campanya  de

conscienciació al districte 4, o tota la ciutat, sobre aquesta problemàtica. Les darreres

campanyes sembla que no funcionen. Per aquesta raó, proposem que a les zones de

pipi-can i rodalies, posar cartells, vistosos i cridaners per conscienciar sobre aquest

tema.

5-Dins del barri de la maurina, instàncies per solucionar aquest problema se n'han fet

força, hi ha dos edificis que és un problema greu de seguretat ciutadana. Un situat a la

Ronda  Ponent  cantonada  amb calderó  de  la  barca,  hi  ha  una  tanca  trencada  on

nens/es i persones grans entren a l'interior. 

I  al  Carrer de Santa Maria de Mazzarello,  just al costat de la despensa, hi ha una

fàbrica abandonada sense porta d'entrada, on a l'interior hi ha un buit d'ascensor que

és un perill.

Demanem que des de l'ajuntament es posi una porta o alguna mena de trava perquè

no hi pugui entrar ningú a l'interior per evitar una possible desgràcia personal.
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5. Consultes de la ciutadania

No hi consultes de ciutadania

La Sra. Jennifer Ramírez s'acomiada i dona les gràcies als consellers i conselleres.

La Presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària               Presidenta

Maria Ángeles Bejarano Trujillo Jennifer Ramírez Porras
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